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Wijkschouwen Ludinga en in Plan Zuid     - Ron Leen 

NIEUWSBRIEF - juni 2019 
 

In april zijn we met een groep, 
waaronder de PvdA-ers Bartele, 
Edwin en Ron, in twee wijken 
geweest om deze samen te 
schouwen. Op 2 april in Ludinga 
en op 16 april in Plan Zuid. 
Twee totaal verschillende wij-
ken. De eerste gloednieuw en de 
tweede een gerenoveerde wijk 
met geschiedenis. 

Ludinga 
Als het gaat om de campagne 
‘tegel eruit, boom erin’ dan kan 
er in Ludinga nog heel veel ge-
beuren. In deze wijk waren er 
voornamelijk klachten over te 
hardrijdend autoverkeer, de 
slechte staat van sommige stra-
ten als gevolg van het bouwver-
keer dat er overheen rijdt, over 
zwerfafval en hondenpoep. Veel 
klachten in feite over het gedrag 
van de eigen medebewoners. 
Ook was er een klacht over het 
gebrekkige onderhoud van de 
dijk tussen wijk Ludinga en de 
Schepenwijk. Hier zou je een 
mooi bewonersproject van kun-
nen maken. Dat is goed voor de 
sociale cohesie in de wijk. Ver-
der maakten we een rondje door 
het Harlinger bos dat ook wordt 
opgeknapt. Hier vroeg men aan-
dacht voor bewegingstoestellen 
in het bos. Tenslotte was er nog 
het verzoek om meer verlichting 
langs de speeltuin. De straat 
erlangs is in de winter heel erg 
donker. Conclusie: een gloed-
nieuwe wijk met een aantal 
(maar niet alle) problemen die 
de bewoners grotendeels heel 
goed samen kunnen oplossen! 

Plan Zuid 
In Plan Zuid liepen Hein, Bar-
tele, Edwin en Ron Leen mee. 
Deze wijk wordt volledig gere-
noveerd en aangevuld met een 
aantal nieuwbouwprojecten. 
Echt een wijk waar je blij van 
wordt, als je er doorheen 
loopt. Een wijk met perspec-
tief. De start was bij het ge-
bouw Nieuw Zuid, een mooi 
project voor en door de bewo-
ners van de wijk, maar ook 
voor alle andere Harlingers om 
er hun plek te vinden. Veel 
initiatieven, een echte aan-
winst. De klachten van bewo-
ners over deze wijk vielen erg 
mee. Eigenlijk de geijkte pro-
blemen van slecht stoep- en 
straatwerk en grofvuil aanbie-
dingen. Dat laatste speelt 
vooral omdat er momenteel 
veel verhuisbewegingen in het 
oude deel van de wijk zijn. De 
indruk is in ieder geval dat de 
aanwezige bewoners tevreden 

zijn met hun wijk en de verbete-
ringen. 

Deze wijk kenmerkt zich door een 
grote verscheidenheid van woon-
stijlen en bewoners. Een mooie 
wijk. Hein Kuiken legt uit dat de 
financiële middelen (ISV) voor de 
verder ontwikkeling van Plan Zuid 
droogvallen en dat er voor de 
toekomstige inrichting samen met 
de bewoners keuzes gemaakt 
moeten worden. Dat is de uitda-
ging voor de komende tijd. Ver-
der staan met betrekking tot het 
laatste project ‘Freyhof’ het be-
stemmingsplan en de vergunnin-
gen op groen. Alle woningen zijn 
al verkocht en voor een groot 
deel aan niet-Harlingers. Een te-
ken dat Harlingen en in het bij-
zonder deze wijk erg in trek is bij 
mensen van buitenaf. Het wordt 
dan een bijzondere wijk met oog 
voor heel veel woonaspecten die 
horen bij het leven. 
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De agenda was kort, maar had 
grote onderwerpen. Zo werd de 
aanpassing van de Algemene 
Plaatselijke Verordening (APV) 
besproken, de begrotingswijzi-
ging voor de FUMO en het visie-
document van de Participatie-
wet. 
 
Minder bureaucratie APV 
De wijziging van de APV was on-
der andere nodig voor het ver-
simpelen van vergunningproce-
dures. Deze wijziging van de 
APV zorgt ervoor dat kleinere 
evenementen in de toekomst af 
kunnen met een melding. Daar-
naast wordt het mogelijk om 
voor bepaalde evenementen 
voor drie jaar een vergunning 
aan te vragen. Buiten deze be-
langrijke wijzigingen werd ook 
de motie voor het verbod van 
het oplaten van ballonnen opge-
nomen in de APV. Op voorstel 
van de PvdA gaat de burge-
meester bekijken of het mogelijk 
is om regels op te stellen over 

het gebruik van lachgas. Ook 
zal er gekeken worden naar de 
mogelijkheden van voorlichting 
en het maken van afspraken 
met horeca en organisatoren 
van evenementen om het ge-
bruik van lachgas tegen te 
gaan. Meerdere fracties dienden 
onze motie om dit op te pakken 
mee in. 
 
Efficiënter werken FUMO 
Fryske Utfieringstsjinst Miljeu 
en Omjouwing (FUMO) zet zich 
in voor een betere en veilige 
leefomgeving in Fryslân. De or-
ganisatie van de FUMO is nog in 
ontwikkeling, krijgt ook steeds 
meer taken en dat kost geld. De 
PvdA heeft samen met CDA, 
VVD en CU een amendement 
ingediend om de gemeenten op 
te roepen om efficiënter werken 
van de FUMO mogelijk te ma-
ken. Dat scheelt nogal in de 
kosten en daar hebben we alle-
maal belang bij. 
 

Beste Rooie Ouwe Seunen,  
 
De kiezer heeft gesproken en 
ons, voor wat Europa betreft, 
het vertrouwen gegeven. Hope-
lijk is dit een signaal dat wij de 
weg naar boven echt hebben 
ingezet. In de peilingen was de-
ze tendens wel al te zien. Maar 
dat zijn peilingen, dit zijn verkie-
zingen. Een duidelijk verhaal en 
niet meegaan in de retoriek is 
zinvol gebleken. Ik ben blij dat 
wij weer op de kaart staan, al 
zullen wij ons nog tot de volgen-
de verkiezingen moeten 
“behelpen” met een te kleine 
afvaardiging in de Tweede- en 
Eerste Kamer. Waar de PvdA 
voor staat blijven wij de komen-
de tijd duidelijk maken door on-
der andere zichtbaar te zijn. Hier 
in de gemeente Harlingen kun-
nen wij dat doen door een aantal 
keren per jaar op de Voorstraat 
te gaan staan om de Harlingers 
de kans te geven ons aan te 

Meer geld Empatec 
Op de agenda stond ook een 
voorstel om meer geld beschik-
baar te stellen voor Empatec. 
Vanuit de landelijke overheid 
gaat er minder geld naar de so-
ciale werkvoorziening. Wij vin-
den het belangrijk dat de mede-
werkers van Empatec hun werk 
kunnen blijven doen. De PvdA 
kon dan ook instemmen met dit 
raadsvoorstel. 

 

Forum van democratie was bij 
deze verkiezingen in de ge-
meente Harlingen weer een fac-
tor van belang. Een ontwikke-
ling die wij met onze daden en 
geluid moeten zien tegen te 
houden, want voor wij het we-
ten ontstaat er een nieuwe spe-
ler in onze gemeente of gaat het 
gedachtegoed door een van de 
plaatselijke partijen omarmt 
worden. Misschien gaan mijn 
gedachten hierin te ver maar wij 
moeten er alert op zijn. De hui-
dige coalitie onder aanvoering 
van ons moet verkiezingsbelof-
ten waarmaken of op zijn minst 
in gang zetten. Dat is de beste 
manier van campagne voeren 
voor de volgende verkiezingen. 
Regeren is vooruitzien.  
 
Namens het bestuur, 
 
Willem de Graaf 

Afdelingsvoorzitter aan het woord      - Willem de Graaf 

spreken. Zo komen wij ook in 
contact met niet-leden. 
 
Hopelijk heeft de partijtop door 
dat het belangrijk is om bij on-
ze waarden, gedachten en visie 
op de maatschappij te blijven. 
Laten wij wegblijven bij de 
waan van de dag maar ons 
richten op de toekomst. Er valt 
nog veel te verbeteren. Teveel 
mensen staan nog op achter-
stand. Wij zijn het aan ons ver-
leden verplicht voor hen op te 
komen. Terug naar onze basis 
van bestaan. Niet alles zal ons 
in dank worden afgenomen, 
maar zolang wij het waarom uit 
kunnen leggen zijn wij in mijn 
ogen goed bezig. Voor ons is de 
gemeente Harlingen van be-
lang. Als wij ons werk hier goed 
doen zijn wij een positief rader-
tje in het grote geheel. Een 
voorbeeld hoe het kan en moet 
gaan.  
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17 juni 2019     - Fractievergadering, Het Vierkant 
26 juni  2019    - Raadscommissie, Stadhuis 
3 juli 2019    - Raadsvergadering REC, Stadhuis 
10 juli 2019    - Raadsvergadering, Stadhuis 
2 september 2019   - Fractievergadering, Het Vierkant 
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